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När man öppnar decembernumret 5/2000
av Svensk Bridge möts man direkt av en
helsida, där Bridgeförbundet försöker mo-
tivera medlemskap i en bridgeklubb.

Patetiskt är min spontana kommentar!

Det allt överskuggande motivet för Sveriges
Bridgeförbund torde vara de 280 kronor

varje medlem avkräves årligen, totalt drygt fem
miljoner kronor om året. Sett från den genom-
snittlige klubbmedlemmens synpunkt är förbun-
dets motprestation minimal.

Eftersom Bridgeförbundet har en uttalad am-
bition att bli upptagen som medlem i Riksidrotts-
förbundet, kan det vara av intresse att jämföra
avgifterna till olika specialförbund.

Billigt med tennis
Enligt en artikel i Helsingborgs Dagblad den
8/12 2000 planerar Svenska Ridsportförbundet
en kraftig höjning och kommer, om den accepte-
ras, att toppa avgiftsligan med 150 kr. Tennis-
förbundet t ex kräver 55 kr, vilka i princip utgör
en prenumerationsavgift på Tennistidningen –
en tidning med ungefär samma antal nummer
och sidor som Svensk Bridge. Badminton-
förbundet begär endast 15 kr, Bordtennis-
förbundet 7 kr och Skidförbundet 6 kr.

Men Sveriges Bridgeförbund kräver alltså 280
kr per år och medlem !!!

Det är inte underligt, att den mesta om än icke
den bästa bridgen i Sverige spelas i andra sällskap
än klubbar anslutna till Bridgeförbundet.

Önskar redovisning
På den inledningsvis omtalade sidan i Svensk
Bridge, där det räknas upp ”allt” vi får, nämns
dessvärre icke en redovisning av vad våra pengar
går till.

Får vi be om en sådan!
Speciellt vill jag ha reda på förbundets totala

kostnader för våra landslag under år 2000. Vidare
vill jag också veta hur mycket pengar, som går till
de omtalade konsulenterna, vilka jag aldrig har
sett röken av.

Slutligen när jag den förhoppningen, att Svensk
Bridge ska ha modet att publicera detta brev.

Det vore sorgligt, om debatten ska behöva
föras i dagstidningarna.

Hälsningar från Lars Schoug,
ordförande i Brunnby Bridgeklubb

Svar direkt:
Hej, Lars!

Det är klart att vi publicerar din insändare; det
är inte den första kritiska insändare vi fått och
publicerat.

Jag ska försöka besvara dina frågor, men först
av allt vill jag göra en korrigering. Avgiften till
Sveriges Bridgeförbund är 230 kronor, inte 280,
vilket ger drygt 3 miljoner kronor när vi räknat
bort juniorer och ”nolltaxor”.

När det gäller jämförelsen med de andra special-
förbunden är den missvisande. De flesta av för-
bunden du räknar upp är stora tv- och/eller
publiksporter och har som sådana relativt stora
sponsorsintäkter samt inträdesavgifter till sina
evenemang. Vidare är alla med i RF, som finan-
sierar vissa landslagsuppdrag. Men den kanske
största skillnaden ligger i att många andra fören-
ingar kompletterar sina medlemsavgifter med
spelarlicenser.

Vid Riksstämman presenteras alltid förbun-
dets bokslut, och det finns alltså alltid i stämmans
möteshandlingar. Förr presenterades också hela
bokslutet i Svensk Bridge, men det togs bort
eftersom flertalet medlemmar hellre ville ha fler
bridgereportage. Men hör gärna av dig till kansliet
om du vill ha bokslutet. I spalten till höger ser du
en sammanfattning av fjolårets intäkter och kost-
nader.

Du nämner kostnaderna för våra landslag. De
varierar rätt kraftigt varje år (mest beroende på
vilka större turneringar vi kvalificerar oss till),
men i snitt ligger kostnaderna på ca 450.000
kronor per år.

Kostnaderna för två av konsulenterna (lön,
sociala avgifter, resor o dyl) är budgeterade till
drygt 600.000 kronor för innevarande år. Den
tredje konsulenten, Micke Melander, jobbar även
med andra arbetsuppgifter, varför han i budgeten
räknas som kanslipersonal. Konsulenterna har
gjort flera besök i Skåne, och Göran Lindberg är
bosatt i Lund, så om du är intresserad av ett
klubbesök är det bara att ringa oss, så ordnar vi
det.

En hel del av det arbete vi gör riktas direkt till
klubbar och distrikt och kommer då den enskilde
medlemmen till godo indirekt. Utvecklingen av
dataprogrammet RUTER är ett sådant exempel.
RUTER är dels ett tävlingsprogram, dels ett
administrativt program kompatibelt med befint-
liga medlems- och rankingregister. Programmet
kommer att distribueras helt gratis till de klubbar
som är anslutna till förbundet och vill ha det.

Och slutligen – om du upplever att vår mot-
prestation är minimal så lämna gärna konkreta
förslag på hur vi skall kunna förbättra den.

Med vänliga hälsningar,
Björn Gustafsson,

kanslichef

Av LARS SCHOUG
Höganäs

debatt
debatt

Minimal
motprestation

INTÄKTER
990701–000630

TKr %
Medlemsavgifter 2.349 42.5
Finansiella intäkter 1.680 30.4
Mästarpoäng 1.044 18.9
SM-tävlingar 420 7.6
SM-veckan 36 0.6

5.529 100
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KOSTNADER
990701–000630

TKr %
Kanslipersonal 2.515 52.6
Tidningen Svensk Bridge 840 17.6
Kansli, övrigt 643 13.5
Styrelse 271 5.7
Data 258 5.4
Landslag 211 4.4
Utbildning 40 0.8

4.778 100

KOMMENTAR
Så här ser en kortfattad resultaträkning ut för
SBF:s föregående verksamhetsår.

De finansiella intäkterna innehåller extra-
ordinära intäkter i storleksordningen 1 mil-
jon, vilken härrör från Jannersten Förlags
option på Bridgeförlaget. Bingo-Lotto gav
713.000, vilket anses vara långt över för-
väntningarna.

På kostnadssidan noteras att landslagets
kostnader var osedvanligt låga. De brukar
vara i snitt 450.000 kronor (ca 8 procent),
medan kostnaden stannade på 211.000 förra
året.

I den största utgiftsposten, kanslipersonal,
ingår även löner och kringkostnader för
konsulenterna.


